
 

 

Beantwoording vragen voorafgaande aan de oriënterende commissie B&M d.d. 2 

oktober 2017 

 

Nummer DOC-17-030901 

Zaaknummer Z-17-000305 

Naam raadslid A. Kapitein 

Fractie D66 

Onderwerp Vragen begroting 2018 D66 (A. Kapitein) 

Datum waarop de vraag is gesteld 26 september 2017 

Beantwoording vindt plaats tijdens de commissievergadering van 2 oktober, tenzij het college  

eerder schriftelijke antwoorden levert.  

Portefeuillehouder  

Afdeling  

 

Algemeen 

 

1.  De meicirculaire heeft voor ons heel positief uitgepakt. Inmiddels is echter ook de 

herfstcirculaire bekend. Heeft u al gekeken wat de impact hiervan is? 

De reden dat wij hier naar vragen, is dat we in de wandelgangen bij andere gemeenten 

hebben opgevangen dat daar de meicirculaire heel positief was, maar de 

herfstcirculaire totaal niet, waardoor ze een aantal vervelende keuzes moeten gaan 

maken. 

antwoord   

2. Bij ieder programma staan er beleidsindicatoren vermeld. Hoe worden deze gebruikt in 

de begroting? Zijn dit stuurindicatoren? Welke ambities horen hier dan bij? 

Wat is de status van de vermelde beleidsindicatoren? Is dit wat gerealiseerd is in 2016?  

 

Antwoord  

 

Programma 1 

3. pagina 8.  Wat is de status van ons informatieplan, als input vanuit de gemeente voor 

De Som? 

 

Antwoord  

4. Pagina 8. Hier staat dat “Met de andere Westfriese gemeenten treden we op als één 

opdrachtgever op het gebied van dienstverlening’. Om welke dienstverlening gaat dit?  

En hoe kunnen wij als gemeenteraadslid hier onze rol (kader stellend, controlerend, 

volksvertegenwoordiger) in vervullen? 

 



 

 

Antwoord  

5. Hoe hoog is ons ziekteverzuim op dit moment en afgelopen maanden? 

 

Antwoord  

6. Pagina 8/9. Onze formatie ligt lager dan het gemiddelde bij andere gemeenten (5,6 tov 

7,3 fte per 1000 inwoners). Onze bezetting is nog veel lager (5,0 tov een formatie 5,6 

fte). Daarboven hadden wij in de maand juni en de periode daarvoor een hoog 

ziekteverzuimpercentage. De beschikbare capaciteit van ons ambtelijk apparaat ligt 

hiermee enkele tientallen procenten lager dan bij vergelijkbare gemeenten (ex hoog 

ziekteverzuim: 5,0 tov 7,3 fte per 1000 inwoners). 

Wat laten wij liggen hierdoor? Welke andere risico’s lopen wij? Vertraging? 

Kwaliteitsverlies? 

Wat voor soort acties worden uitgevoerd om de negatieve effecten hiervan te 

verminderen? 

 

Antwoord  

7. De gemiddelde woonlasten van een huishouden liggen 5% hoger bij ons dan van 

vergelijkbare gemeenten (bij ons 790 € per meerpersoonshuishouden en bij anderen 754 

€, zie pagina 20). Ondanks dat de bezetting & formatie van onze eigen ambtenaren veel 

lager ligt (waardoor een lager bedrag te verwachten is). Hoe kan dit? Waar betalen wij 

zoveel aan, buiten onze eigen ambtenaren? 

 

antwoord  

 

Paragraaf 5.1. Lokale heffingen 

8. pagina 32: Hoe kan er een beschikbare onbenutte belastingcapaciteit zijn van 3,3 mio, 

terwijl de belastingcapaciteit ruim boven de 108% - 111% wordt (hetgeen een groot 

risico is volgens onze notitie Vernieuwing Begroting en Verantwoording)? 

 

Antwoord  

9. pagina 33: In de wandelgangen bij andere gemeenten, heb ik nog van niemand gehoord 

dat zij een soortgelijk bedrag als wij meenemen voor de maximale omvang van het 

risico voor de garantstellingen HVC via CAW. Waarom doen wij dit wel? Is dit een 

verkapte algemene reserve? 

 

Antwoord  



 

 

10. Pagina 33: in april hebben wij gezien dat oa de volgende GR’n hebben een zeer kritische 

begroting hebben, zonder echt robuuste plannen: de Veiligheidsregio, de GGD, de RUD. 

Als gemeente moeten wij opdraaien bij tekorten. 

Bij de risico’s geeft u aan dat dit kleine risico’s zijn. Kunt u ons hier meer inzicht in 

geven hoe u dit bepaald heeft? 

Zou het ons niet een zuiverder beeld geven om een aantal miljoen van de maximale 

omvang van CAW over te hevelen voor de andere veel kritischer Gemeenschappelijke 

Regelingen? 

 

antwoord  

 

Paragraaf 3.6. Verbonden partijen 

11. pagina 47: Is Werksaam nog steeds aangesloten bij De Som, of zijn ze gestopt? Wanneer 

verwacht u dat Hoorn erbij komt? 

 

Antwoord  

12. Pagina 47: Werksaam verzorgt de laaggeletterdheid voor onze gemeente. In de rest van 

Nederland gaat het om 10-15% van de inwoners. Misschien is het bij ons anders, maar 

ook bij ons zullen het veel mensen zijn.  

Hoe pakt Werksaam de laaggeletterheid aan voor mensen die geen cliënt bij hun zijn, 

zoals laaggeletterden met een baan, of mensen zonder uitkering & werk? 

 

Antwoord  

 

Paragraaf 4.2. Actueel begrotingsresultaat  2018 – 2021 

13. pagina 57: Hondenbelasting. Hier staat dat deze belasting met 6,8 % wordt verlaagd.  

Waarom heeft u niet voor een hoger percentage gekozen? Er lag immers ook een motie 

(juni 2017) om te onderzoeken of de hondenbelasting helemaal afgebouwd zou kunnen 

worden. 

Wat is de status van dit onderzoek? 

 

antwoord  

 

 


